
Referat af grupperådsmøde hos Maribo Spejderne

onsdag den 28. februar 2024 i Spejdervænget.

Formand Mark Vejsgaard bød vel kommen til 22 forældre — bestyrelsen og ledere samt Vibeke
Christiansen fra Sydhavdivisionen.

Valg af dirigent og referent: Charlotte Høyer Rasmussen blev valgt som dirigent og Anne Marie
Christiansen blev valgt som referent. Charlotte konstaterede, at grupperådsmødet var rettidigt indkaldt og
der blev sunget”Den blå anemone”.

Beretning fra bestyrelsen som minimum indeholder - En opfølgning på arbejdet med den
gældende udviklingsplan samt - En opfølgning på arbejdet med beslutninger, som rådsmødet
tidligere har truffet: Beretninger er udsendt fra bestyrelsen og grenene inden mødet. - Gruppeleder
“Besse” havde yderligere bemærkninger: Positivt med opstart af familiespejd i 2022— rnikro- og minispej
derne er blev opdelt og holder nu møde om torsdagen — sagt farvel til ledere, men der mangler en leder hos
mikrospejderne og en kvindelig leder hos troppen — Økonomien er god, men opfordrede forældrene til at
melde sig som hjælpere til Madens Folkemøde, Grøn i Næstved og julemarked på Engestofte for at holde
kontingentet på et fornuftigt niveau — næste arrangement i gruppen er gruppeturen den 15-17. marts på
Kråruplund for at fejre gruppens 25 års jubilæum. Tak til forældrene for opbakning til gruppebålet og jule-
mødet og tak til bestyrelsen for at støtte ledernes arbejde og stor tak til lederne for det gode og store
arbejde, som alle gør for gruppens spejdere. — Formand Mark havde følgende yderligere bemærkninger:
Bestyrelsen arbejder på at få materialer til spejderarbejde, som mangler. Samarbejdet på tværs mellem
bestyrelsen og ledergruppen er super godt og der holdes også fællesmøder. —

Beretninger blev alle taget til efterretning.

Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år til godkendelse: Kasserer Martin Albrechtsen
fremlagde regnskabet for 2023. Regnskabet viser et underskud på 8.277 kr mod budgetteret overskud på
450 Rr. I indtægter er lokaletilskud mindre i 2023. Kursustilskud er ydet fra Lolland kommune med 27.315
kr., da gruppen heldigvis har haft mange på kursus og alle udgifter er refunderet af kommunens tilskuds
pulje til kurser — Regnskabet blev godkendt.

Fremlæggelse af budget for det kommende år til godkendelse: Martin Albrechtsen fremlagde budget
for 2024: Budgettet viser et overskud på 1.900 kr. Opfordring til forældrene om at melde sig til de aktivi
teter; som er pengeindbringende for gruppen. — Budget for 2025 er lig med budget 2024. Begge budgetter
blev godkendt.

Vedtagelse af kontingent for det kommende år: Martin Albrechtsen fremlagde, at kontingent for 2024
er uændret 275kr pr kvartal. Kontingentet blev vedtaget.

Behandling af indkomne forslag. — Ingen forslag er fremsendt.

Vedtagelse se udviklingsplan: Gruppeleder “Besse” fremlagde gruppens udviklingsplan, som blev vedta
get i 2021 og fremlægges med få ændringer Udviklingsplanen blev godkendt. — Udviklingsplan for 2025 er
nedenfor dette referat.

Fastsættelse af antal pladser i enhedens bestyrelse under hensyntagen til § 67, stk. 2, litra:
Bestyrelsen foreslår, at denne i 2024 består af: Formand — kasserer—i forældrerepræsentant—i søkyndigt
medlem —2 suppleanter—i gruppeleder —2 lederrepræsentanter —2 unge. Ialt ii personer

Valg til bestyrelsen, jf. §66468.

- Valg af Bestyrelsesformand: Formand Mark Vejsgaard blev valgt.
- Valg af kasserer: Kasserer Martin Albrechtsen blev valgt.



- Valg af bestyrelsesmedlem: Nis Ebsen-Kau blev valgt for i år.
- Valg af unge: Sofie Krog Jensen blev valgt.

Valg af ledere: Gruppeleder Bente Jørgensen er ikke på valg. Lederrepræsentant Christoffer Høyer
Rasmussen og Nina Maarup Thye er ikke på valg.

- Valg af søkyndigt medlem jf. §22 stk. 2. Erik Holsko blev valgt.
- Valg af gruppens 2 medlemmer af korpsrådet. Vælges i ulige år.
- Valg af gruppens 5 medlemmer af divisionsrådet: Mark Vejsgaard — Martin Albrechtsen — Nis

Ebsen-Kau — Erik Holsko — Gustav Hansen blev valgt.

Wig af revisor og evt. i revisorsuppleant jf. § 69: Mette Christensen blev genvalgt som revisor og Claus
Brandt Klausen blev valgt som revisorsuppleant.

Eventuelt:

- Gruppetur til Kråruplund: Nina nævnte, at der —trods reminder — p.t. ikke er tilmeldt ret mange
spejdere. Dette kan skyldes koncert i Musikskolen og gymnastikopvisning. —Fremover skal dette
koordineres med Musikskolen og Gyrnnastikforeningen. — Nina opfordrede til, at der bruges “svar
knap”, hvis man ikke kan deltage i arrangementer.

- Forældre til spejder i troppen opfordrede til at der findes en kvindelig leder og så få onsdagsmø
derne i trappen til at have samme værdi som weekends-arrangementer!

- Opfordring til at juniorspejdere tager på PUFF-kursus og spejdere i troppen tager på PLAN-kursus.
Desværre har corona gjort, at der ikke er samme tilslutning til disse kurser, som før corona i hele
Det Danske Spejderkorps. — Men spejderne vil få mange gode oplevelser, en fantastisk udvikling for
spejderne og mange ting kan bruges i livet fremover. Gruppen betaler alle udgifterne til kurserne.

- Forældre spurgte, hvorfor Søen rundt afholdes i februar, hvor det ofte er koldt, blæsende mm. —
Tidspunktet har altid været i februar og skal være udfordrende for spejderne, I år fik ingen telefon
med rundt og dette var positivt, så ingen ringede hjem uden ledernes kendskab.

- Forældre nævnte om at sove udendørs i marts måned for junior og trop. Hertil svarede minileder
Maria, at gruppen hjælper med udstyr og anbefalede hundetæpper som supplement til soveposen.

- Nicolai Søgaard-Høj meldte sig som hjælper/leder hos mikrospejderne. Tak til Nicolai.

Mødet sluttede kl. 17,35.

Mark VeJsgaard Chario? Høyer Rasmussen / Anne Marie Christiansen

Formand Dirigent Referent

UDVIKLINGSPLAN MARIBO SPEJDERNE 2024!
- Modige børn og unge:

Inddrage spejderne til valg af mærker.
Træklatring.
Planlægge møder.
Hjælpe spejderne med deres mål og komme i mål med disse.
Udfordre spejderne.
Turde sætte ambitiøse mål.

- Vildskab i naturen:



Primitive ture — overlevelsesture — evt. sheltermærket. (gruppen betalerfor overnotninger)
Flere aktiviteter i naturen og bruge naturen året rundt.
Kendskab til spiselige og giftige ting.
Flere udendørs aktiviteter.
Bruge lejrplads i skoven.
lnddrager naturen
i vores møder.
Bruge ting fra naturen.
Besøg af naturvejleder.

Flere ledere:
Vi skal være med synlige i det offentlige forum (opslag på Facebook)
Skabe attraktive lederfællesskaber.
Hjælperfest for forældre og ledere.
Værdsætte vore ledere
Større åbenhed.

Bæredygtighed i børnehøjde:
Focus på klima.
Kende naturens cyklus.
Fra jord til bord
Der anvendes IKKE engangsservice til møder og arrangementer i gruppen. Alle spejdere har altid
foldekop i uniformen.


